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ČESKO: Vláda podle ministra zdravotnictví Jana Blatného (za ANO) znovu požádá Sněmovnu o
prodloužení nouzového stavu. Nyní platí do 12. prosince. Ministr počítá s tím, že v té době bude stále
platit třetí rizikový stupeň protiepidemických opatření, do kterého země sestoupí ve čtvrtek 3.
prosince. Je podle něj nepravděpodobné, že by se Česko do konce roku dostalo do nižšího stupně.
Bez nouzového stavu by podle Blatného nebyla opatření vymahatelná. Po mimořádném jednání vlády
řekl, že připravuje pro premiéra Andreje Babiše (ANO) podrobný materiál pro jednání s poslanci. Na
žádost jsou nicméně ještě dva týdny čas, poznamenal. Blatný také řekl, že nastavit pravidla pro školy
nějakou dobu trvá, proto do mírnějšího stupně opatření nepřejdou už ve čtvrtek.

O platnosti nouzového stavu do 12. prosince rozhodla vláda 20. listopadu. Původně plánoval
menšinový kabinet hnutí ANO a ČSSD prodloužení o 30 dnů do 20. prosince, nezískal pro to ale
souhlas Sněmovny. Na nouzový stav jsou vázány restrikce k omezení šíření nákazy, jak je stanoví
protiepidemický systém ministerstva zdravotnictví PES.
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Ministr průmyslu a dopravy Karel Havlíček (za ANO) v Otázkách Václava Moravce uvedl, že se
teprve musí řešit, jaká bude situace po novém roce a zda bude trvat nouzový stav. „Pokud by se
situace nezlepšovala, je možné, že bude trvat i v lednu, samozřejmě nikdo z nás si to nepřeje,“ řekl
Havlíček.

„Je extrémně nepravděpodobné, že bychom se do konce roku dostali do stadia, které bude nižší než
číslo tři,“ uvedl Blatný. Predikce, které má ministerstvo zdravotnictví, neumí odhadnout, jaký vliv
budou mít na vývoj epidemie rozvolnění, která nastanou ve čtvrtek. „Rozvolnění samo o sobě
pravděpodobně zastaví další pokles, může dojít i k určitým vlnkám i lehce nahoru,“ řekl ministr.
Podle Blatného bude na konci roku čas na to, aby se vyhodnotil současný protiepidemický systém
PES a zda je potřeba v něm udělat nějaké změny.

Blatný také řekl, že nastavit pravidla pro školy nějakou dobu trvá, proto do mírnějšího stupně
opatření nepřejdou už ve čtvrtek. Třetí stupeň totiž znamená, že by byla pro žáky a studenty
na druhém stupni základních škol, středních školách a vyšších odborných školách zavedena střídavá
prezenční výuka po týdnech.
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